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BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

Organ:  Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum:  2022‐12‐19 

Anslaget har satts upp:  2022‐12‐28 

Anslaget tas ner:  2023‐01‐19 

Förvaringsplats:  Kommunledningsstaben, nämndskansliet 

Underskrift:  Digital signatur 
Tomas Jakobsson



Närvarologg för ordinarie ledamöter 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 19 december 2022 klockan 12:27:16.

Ledamot Logg 

Marie-Louise Rönnmark ordf. (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Alireza Mosahafi 1:e vice (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Jan-Olov Carlsson 2:e vice (V) Johan Stål ers. kl. 09:09 (p2) 

Hans Lindberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Anders Ågren (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Janet Ågren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Ulrik Berg (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Mattias Larsson (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Lars Forsgren (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Arvid Lundberg (MP) Johan Asplund ers. kl. 10:19 (p7) 

Bore Sköld (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Mikael Berglund (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Kjerstin Widman (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Christina Bernhardsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Maria Lindvall (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Jan Hägglund (AP) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Veronica Kerr (KD) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Peter Vigren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Rebecca Sellstedt (V) Tobias Holmbom ers. kl. 09:17 (p2) 

Maja Westling (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Igor Hell (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Moa Brydsten (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Mikael Jonsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Tomas Wennström (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Carin Nilsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Elmer Eriksson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Nils Seye Larsen (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Ellen Ström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Andreas Lundgren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Marianne Löfstedt (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Anna-Karin Sjölander (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Helena Smith (S) Ari Leinonen ers. kl. 09:11 (p2) 

Daniell Andersson (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Carin Conradsson (S) Håkan Johansson ers. kl. 09:11 (p2) 

Madelene Nord (M) Lotta Holmberg ers. kl. 09:12 (p2) 

Tichaona D Maphosa (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Maria Nilsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Mariam Salem (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Per-Erik Johansson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Anders Norqvist (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Åsa Bäckström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Rebecka Jakobsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Joline Göttfert (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Agneta Björk (AP) Davis Kaza ers. kl. 09:13 (p2) 

Anders Sellström (KD) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Fredrik Rönn (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Lena Karlsson Engman (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Jan Lundberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Lena Andersson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 



Ledamot Logg 

Liv Zetterberg (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Ali Yasin Dahir (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Anders Hägglund (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Stefan Nordström (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Wilhelm Wikberg (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Lars Brännström (MP) 

Elin Nejne (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Lennart Arvidsson (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Robert Axebro (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Gunnar Dahlberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Gunilla Berglund (M) Greger Knutsson ers. kl. 09:13 (p2) 

Beatrice Årebrand (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Linda Lotare (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Mehrana Bassami (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Emma Vigren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:05 

Hanna Lundin Jernberg (L) Ankom kl. 09:13 (p2) 



Närvarologg för ersättare 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 19 december 2022 klockan 12:27:16. 

Ersättare Logg 

* Håkan Johansson (S) Ankom kl. 09:10 (p2),  

* Anneli Andersson (S) Ankom kl. 09:24 (p2) 

* Jens Backman (S) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Pär Berglund (S) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Jannice Persson (S) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Ari Leinonen (S) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Charlotta Westerlund (S) Ankom kl. 09:22 (p2) 

* Novalie Lilja (S) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Greger Knutsson (M) Ankom kl. 09:13 (p2) 

* Lotta Holmberg (M) Ankom kl. 09:12 (p2) 

* Mikael Thyni (M) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Leif Lundgren (M) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Sven-Olov Edvinsson (C) Ankom kl. 09:36 (p4) 

* Julia Algotsson (C) Ankom kl. 09:36 (p4) 

* Solveig Granberg (C) Ankom kl. 09:18 (p2) 

* Alf Molin (L) Ankom kl. 09:16 (p2) 

* Wilma Hvirfvel (L) Ankom kl. 09:16 (p2) 

* Maria Eriksson (KD) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Johan Stål (V) Ankom kl. 09:09 (p2) 

* Tobias Holmbom (V) Ankom kl. 09:09 (p2) 

* Rebecca Lagerstedt (V) Ankom kl. 09:17 (p2) 

* Abdi Hanad (V) Ankom kl. 09:17 (p2) 

* Johan Asplund (MP) Ankom kl. 10:19 (p7) 

* Lars Nilsson (SD) Ankom kl. 09:17 (p2) 

* Davis Kaza (AP) Ankom kl. 09:12 (p2) 

* Patrik Brännberg (AP) Ankom kl. 09:17 (p2) 

 



Sida 2 av 32 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2022‐12‐19 

Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

Övriga deltagare

Eva Arvidsson (V), kommunrevisor 

Charlotta Westerlund (S), jämställdhetsutskottets ordförande 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Lennart Nilsson, kommunjurist 

Annika Dalén, jämställdhetsstrateg 

Linda Gustafsson, jämställdhetsstrateg 

Robert Hansson, vd Vakin 
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§ 214 

 

Diarienr: KS‐2022/00076 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

2022‐12‐19 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Mikael Berglund (S) och 

Veronica Kerr (KD) 

 

att digital justering äger rum tisdag 27 december kl. 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare     
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§ 215 

 

Diarienr: KS‐2022/01032 

Interpellation: Hur inplaneras totalförsvaret i 

Umeås samhällsplanering; Anders Norqvist (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Norqvist, Hans Lindberg, Anders Norqvist, 

Nils Seye Larsen och Marie‐Louise Rönnmark beslutar kommunfullmäktige 

att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Norqvist (L) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Hur inplaneras totalförsvaret i Umeås samhällsplanering 

Rysslands lagvidriga angreppskrig mot Ukraina väcker många tankar inom 

Sverige om hur vi kan förbereda oss för ett framtida angrepp mot vårt land. 

Att Sverige äntligen har ansökt om NATO‐medlemskap borgar för det 

kollektiva skydd som behövs mot en så nyckfull granne som Ryssland. 

 

Kommunerna har ett stort ansvar för totalförsvaret på lokal nivå. Det 

förutsätter ett gott samarbete med Försvarsmakten och en god 

samhällsplanering för kommunen där hela hotskalan från allvarliga 

olyckor till krig omfattas. Frågor som kan vara aktuella gällande transporter 

är vilka vägar som är mest sårbara och hur alternativa dragningar av 

transportleder planeras. Redundans gällande fjärrvärme, el, vatten och 

avlopp behöver planeras. Finns det alternativa uppvärmningssätt för 

äldreboenden till exempel? 

 

Ett robust samhälle förutsätter en grundlig samhällsplanering. Generellt 

behöver ansvarsfördelningen inom kommunkoncernen när det gäller 

totalförsvarsplaneringen hanteras. För att uppnå och behålla en god 

krisberedskap behövs det också övningar för att kontrollera att 

framtagna planer fungerar i ett skarpt läge. 
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Jag vill därför ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande 

Hans Lindberg 

1. Hur långt har totalförsvarsplaneringen kommit för Umeå, inklusive 
kommunkoncernens bolag, gällande kritisk infrastruktur som el, värme, 
vatten m.m? 

2. Hur många övningar har genomförts med totalförsvarsinriktning? 
 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1 

Umeå kommun har inlett ett omfattande arbete med kontinuitetshantering 

inom all samhällsviktig verksamhet. Detta arbete syftar till att både 

kartlägga nuläge, identifiera behov och planera för att bättre kunna 

hantera störningar både inom enskilda verksamheter och utifrån ett 

kommungemensamt perspektiv. Kommunen arbetar också för att under 

nästa år kunna införa tjänsteperson i beredskap för att utveckla 

kommunens förmåga att samverka internt och med andra myndigheter vid 

samhällsstörningar. 

 

Parallellt med dessa processer så pågår ett arbete med att ta fram och 

förankra en strategi för försörjningsberedskap för hela kommunkoncernen. 

Strategin ska utifrån ett långsiktigt perspektiv beskriva en målbild och en 

ambition för olika försörjningssektorer. Inom begreppet 

försörjningsberedskap ryms bland annat försörjning av: energi, livsmedel, 

vatten, läkemedel och förbrukningsartiklar, drivmedel, transporter, avlopp 

och avfall, elektronisk kommunikation och post, ekonomisk säkerhet, 

finansiella tjänster och grunddata.  

 

En nödvattenplanering finns framtagen sedan 2020. Kommunen har även 

en reservkraftspark som ger möjlighet att drifta ett antal fastigheter i 

händelse av störningar i elförsörjningen. Denna förväntas att utvecklas i 

linje med den strategi som nämns ovan.  

 

En annan del av totalförsvarsplaneringen är att planera krigsorganisationen 

och dess bemanning. Även här har det påbörjats en kartläggning över vilka 

verksamheter som behöver bedrivas även under höjd beredskap och i 
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vilken omfattning, men även vilka uppdrag som tillkommer för kommunen i 

händelse av höjd beredskap. När det gäller krigsplacering av egen personal 

så är den processen i gång och just nu sker förankringsarbete inom 

förvaltningsorganisationen.  

 

Svar på fråga 2 

2019 deltog Umeå kommuns ledning med valda bolag i en totalförsvars 

övning (TFÖ) som Länsstyrelsen i Västerbotten samordnade. Under 

pandemin har övningar inom civilt försvar generellt fått stå tillbaka för 

krishantering. Under 2023‐24 så arrangerar Länsstyrelsen Västerbotten 

med stöd av Försvarsmakten Militärregion Nord totalförsvarsövningar 

under tre tillfällen, som går under namnet TFÖ Vilde. Umeå kommun 

lämnade in sitt ambitionsdokument i augusti 2022 där vi klargjorde att vi 

avser delta i dessa övningar, för att öva ledningsfunktioner, samband och 

specifika funktioner som tex reservkraft.  

 

Jag rekommenderar även Anders Norqvist att göra ett besök på 

säkerhetsenheten vid Umeå kommun, vilka driver det dagliga arbetet i 

dessa frågor. 
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§ 216 

 

Diarienr: KS‐2022/01035 

Interpellation: När ska kommunen göra något åt 

den olycksdrabbade korsningen? Hanna Lundin 

Jernberg (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Hanna Lundin Jernberg och Christina 

Bernhardsson beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen 

om interpellationen.  

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Hanna Lundin Jernberg (L) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

När ska kommunen göra något åt den olycksdrabbade korsningen? 

Korsningen mellan Lilljansvägen och Rullstensgatan är olycksdrabbad och 

under hösten har det rapporterats olyckor i korsningen flertalet gånger och 

senaste gången skedde en olycka 1 december. 

 

Det har skrivits om korsningen flertalet gånger i media och där medborgare 

under hösten krävt att något görs åt korsningen. Undertecknad som bor i 

området instämmer och har färdats i korsningen otaliga gånger men alltid 

med ett obehag. Trots väl utmärkta väjningspliktskyltar sker det för många 

olyckor sedan den nybyggda Glaciärvägen anslöts till korsningen. Olyckorna 

sker oftast med en buss och personbil inblandad. 

 

Korsningen består dels från två håll av nedåtlutning/uppförlutning (backar) 

och de andra två riktningarna en plan sträcka och de som kör i de 

riktningarna där backar finns så kan det gå fort. Som nämnt finns det 

väjningspliktskyltar från de riktningar som har plan sträcka men 

tyvärr verkar inte dessa noteras av förare eller värst av allt nonchaleras. 
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Innan någon får sätta livet till i denna olycksdrabbade korsning måste 

kommunen överväga alternativa lösningar. 

 

Jag vill därför ställa följande två frågor till kommunstyrelsens ordförande 

Hans Lindberg: 

 

1. Är kommunen medveten om den olycksdrabbade korsningen? 
2. Ska kommunen snarast göra något åt den olycksdrabbade korsningen 

genom att överväga att göra farthinder på platsen eller dylikt? 
 
Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande har överlämnat 

besvarandet till tekniska nämndens ordförande Christina Bernhardsson 

(S) som lämnar följande skriftliga svar: 

 

Hanna Lundin Jernberg har inkommit med en interpellation med frågor 

angående trafiksituationen i anknytning till korsningen Lilljansvägen – 

Rullstensgatan/Glaciärgatan. I denna korsning har det sedan ombyggnaden 

förekommit olyckor.  

 

Hennes första fråga kan jag besvara med ett ja – förvaltningen är medveten 

om de olyckor som inträffat i korsningen sedan den byggdes om. Vad gäller 

hennes andra fråga vill jag säga följande. 

 

Kommunen har på grund av de olyckor som förekommit arbetat med att 

ersätta den väjningsplikt som råder för fordon som kör på Lilljansvägen i 

riktning mot korsningen, mot en stopplikt. Denna åtgärd genomfördes 

också slutligen den 7 december. Förvaltningen kommer också att följa upp 

åtgärden genom platsbesök där kommunens personal ska göra 

observationer av efterlevnaden av den nya trafikregleringen och hur den 

fungerar.  

 

Nås inte godtagbara resultat med denna åtgärd planeras ytterligare 

åtgärder. En åtgärd som då kan bli aktuell är att smalna av Lilljansvägen på 

båda sidor om korsningen tillsammans med en nedsättning av 

hastighetsgränsen vid korsningen, från 60 km/h till 40 km/h.  
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§ 217 

 

Diarienr: KS‐2022/01050 

Interpellation: Har Umeå kommun anslutit sig till e‐

tjänsten ”IVO:s placeringsstöd HVB och 

stödboenden”? Davis Kaza (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza och Andreas Lundgren beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) 

interpellation till individ‐ och familjenämndens ordförande. 

 

Har Umeå kommun anslutit sig till e‐tjänsten ”IVO:s placeringsstöd HVB 

och stödboenden”? 

På kommunfullmäktige den 29 augusti 2022 ställde Arbetarpartiet tre 

frågor rörande Umeå kommuns placering av barn och ungdomar. Frågorna 

berörde huruvida kommunen använde sig av en e‐tjänst från Inspektionen 

för vård och omsorg (IVO) som lanserades den 2 maj 2022. E‐tjänsten kallas 

”IVO:s placeringsstöd HVB och stödboenden”. Bakgrunden till frågorna var 

att IVO:s upplysningstjänst upplyst oss om att Umeå kommun inte var 

ansluten till ”IVO:s placeringsstöd HVB och stödboenden”. 

 

I det skriftliga svar vi fick från individ‐ och familjenämndens ordförande 

påstods istället motsatsen. Bland annat stod följande två påståenden att 

läsa i svaret:  

”Umeå kommun har sedan maj 2022 tillgång till och använder e‐tjänsten 

IVO:s placeringsstöd” 

”Sammanfattningsvis är det alltså ett helt felaktigt påstående att Umeås 

socialtjänst inte har tillgång till placeringsstödet” 
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Individ‐ och familjenämndens ordförande höll fast vid denna beskrivning 

under debatten på kommunfullmäktiges möte den 29 augusti. 

 

Efter debatten hörde vi av oss till IVO:s placeringsstöd för att kontrollera 

uppgifterna och fick då följande svar: 

”Vi kan bekräfta att Umeå kommun inte har frilistat sig/anslutit sig till 

placeringsstödet” 

 

Samma besked gav även Umeå kommuns IT‐avdelning, som varit i kontakt 

med representanter för Stöd och omsorg. 

 

Det besked vi fick från dessa två, av varandra oberoende, källor var alltså 

att Umeå kommun inte var ansluten till e‐tjänsten ”IVO:s placeringsstöd 

HVB och stödboenden”. Men detta var alltså inte det besked vi fick från 

den ytterst politiskt ansvarige för individ‐ och familjenämnden. 

 

Mot denna bakgrund vill vi ställa följande frågor: 

1. Är Umeå kommun numera ansluten till e‐tjänsten ”IVO:s placeringsstöd 
HVB och stödboenden”? 

2. Om så är fallet – sedan när? 
3. Vad var skälet till att vi fick felaktiga uppgifter om Umeå kommuns 

anslutning till ”IVO:s placeringsstöd HVB och stödboenden” på 
kommunfullmäktige den 29 augusti 2022? 

 

Andreas Lundgren (S), individ‐ och familjenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Davis Kaza (AP) har ställt ett antal frågor till mig om IVO:s placeringsstöd. 

Här kommer svaret på dessa frågor: 

 

Svar på fråga 1 

Ja. 

 

Svar på fråga 2 

Den 8 september 2022 meddelade IVO att Umeå kommun är ansluten till 

den digitala tjänsten för placeringsstöd.  

 

Svar på fråga 3 
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Som interpellanten påpekar så cirkulerade det olika uppgifter i 

interpellationsdebatten den 29 augusti om kommunen haft tillgång till 

denna e‐tjänst. Förvaltningens besked till mig var att man har tillgång till 

denna e‐tjänst och praktiskt använder sig av den, vilket således var mitt 

besked i interpellationsdebatten den 29 augusti. 

 

Efter interpellationsdebatten har stöd och omsorgsförvaltningen gjort en 

genomlysning av vad som hänt i detta då kommunen uppenbarligen kunnat 

använda e‐tjänsten. 

 

IVO har sedan 2 maj 2022 en e‐tjänst, IVO:s placeringsstöd HVB och 

stödboenden, som ska bidra till kommunernas arbete med placeringar av 

barn och unga. Det är en tjänst som ger en översikt över HVB och 

stödboenden. Förvaltningen har sedan tidigare haft möjlighet, och 

inarbetade rutiner för, att ta del av nödvändiga uppgifter om tillstånd och 

beslut från genomförda inspektioner gällande de HVB och stödboende som 

varit aktuella, även utan e‐tjänsten. Enligt den information förvaltningen 

tog del av bedömdes e‐tjänsten kunna vara ett stöd som kunde förenkla 

arbetet varför ett arbete att ansluta sig initierades. 

 

En medarbetare fick innan sommaren 2022 i uppdrag att ordna med 

anslutning till IVOs placeringsstöd. Efter detta försökte medarbetaren 

ansluta Umeå kommun till tjänsten, via IVO:s hemsida. Det framgick dock 

på IVO:s hemsida att kommunens IT‐kontor skulle kontakta IVO för att 

kommunen skulle få ansluta. Efter detta gjordes försök att få kontakt med 

IT, men medarbetaren fick inte kontakt med/respons från IT‐kontoret. I det 

allmänna arbetsflödet föll detta i glömska och medarbetaren gick sedan på 

semester. Närmsta chef följde inte upp ärendet.  

 

När en annan medarbetare i juli provade gå in i tjänsten så fungerade det 

och tjänsten användes. Det fungerade även i mitten av augusti. Slutsatsen 

var då att kommunen var ansluten, och att det ordnades i samband med 

att uppdraget gavs innan sommaren. 

 

Den 29 augusti kom förvaltningen dock inte åt tjänsten. Efter kontakt med 

IVO visade det sig att de felaktigt haft tjänsten öppen, något som de precis 

åtgärdat. Då först uppdagades att Umeå kommun inte var anslutna.  
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Det faktum att Umeå kommun fick anslutning till e‐tjänsten den 8 

september bedöms av förvaltningen inte ha medfört några brister i kvalitet 

eller risker för någon enskild, då det sedan tidigare finns inarbetade rutiner 

för kvalitetssäkring inför placering som kunnat efterlevas. 
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§ 218 

 

Diarienr: KS‐2022/01066 

Fråga: Kommunala el‐subventioner för PRO‐

medlemmar? Maria Nilsson (SD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maria Nilsson och Emma Vigren beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Maria Nilsson (SD) har inkommit med en fråga Umeå Energi AB:s 

styrelseordförande alternativt kommunstyrelsens ordförande. 

 

Kommunala el‐subventioner för PRO‐medlemmar? 

Som kommunalt bolag har man ett ansvar att behandla alla lika. Det finns 

ramverk som man måste följa, både rättsligt och moraliskt. För ytterst är 

det medborgarna som står som ägare och investerare. 

 

Umeå energi bryter mot likabehandlingsprincipen och gynnar otillbörligt 

medlemmar i pensionärsorganisationen PRO som dessutom är tätt knutna 

till Socialdemokraterna. 

 

Sverigedemokraterna menar att en lämpligare subventionering skulle 

baseras på ålder i stället för medlemskap i PRO. Att pensionärer vedertaget 

har det mer ekonomiskt kännbart är relevant, det skulle motivera en 

skattelättnad, om det är genom en el‐subvention eller på annat sätt.  

 

Detta skulle gynna de pensionärer/äldre som inte har råd att ha 

medlemskap i pensionärsföreningar. 

 

Med anledning av detta vill jag fråga Umeå Energi AB:s 

styrelseordförande Emma Vigren (S) alternativt kommunstyrelsens 

ordförande Hans Lindberg (S): 

1. Vad kostar denna subvention bolaget, i förlängningen medborgarna? 
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2. Anser man att pensionärer som inte är medlemmar i PRO gott och väl 
kan klara sig utan subventioner? 

3. Kan det faktum att PRO är kopplat till Socialdemokraterna påverkat 
beslutet att aktivt missgynna övriga kunder? 

 
Emma Vigren (S), Umeå Energis ordförande besvarar frågan. 
 
Svar på fråga 1 
Det finns ingen subvention, det är ett kundererbjudande där PRO‐
medlemmar erbjuds halverad årsavgift vid tecknandet av rörligt elavtal.   
 
Svar på fråga 2 
Som energibolag driver vi vår elhandel på marknadsmässiga grunder. 
Rabatten som erbjuds PRO‐medlemmar är framtagen på affärsmässig 
grund i syfte att bredda vår kundbas och uppnå ett bättre resultat. Många 
av våra kunder erbjuds olika erbjudanden och rabatter som vi använder för 
att förbättra våra affärsresultat. 
 
Svar på fråga 3. 
Nej 
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§ 219 

 

Diarienr: KS‐2022/01069 

Fråga: Hur hanterar Umeå kommun hatet och hotet 

riktat mot Mariehemsskolan efter luciafirandet? 

Bore Sköld (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Bore Sköld och Moa Brydsten beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Bore Sköld (V) har inkommit med en fråga till för‐ och 

grundskolenämndens ordförande. 

 

Hur hanterar Umeå kommun hatet och hotet riktat mot 

Mariehemsskolan efter luciafirandet? 

 

Mariehemsskolans fritidskör beslutade nyligen att genomföra det årliga 

luciafirandet utan religiösa inslag, för att möjliggöra för alla elever att 

kunna delta i körens evenemang, och för att skolan ska vara en 

inkluderande plats som arbetar med allas lika rättigheter och möjligheter.  

 

Efter en omfattande nationell nyhetsrapportering om luciatåget har nu 

skolan, föräldrar, personal och rektor fått ta emot hat och dödshot. 

 

Det här är självklart helt oacceptabelt, och Umeå kommun måste visa sitt 

stöd för personalens ställningstagande och vidta de åtgärder man kan för 

att denna sorts drev inte ska inträffa igen. 

 

Därför ställer Vänsterpartiet frågan: 

 

Fråga 
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Hur agerar Umeå kommun för att bemöta det hat och hot som riktats till 
personal, barn och föräldrar på Mariehemsskolan som ett resultat av 
Luciafirandet och hur arbetar Umeå kommun för att långsiktigt säkerställa 
elevers och personals trygghet gentemot högerkonservativa och rasistiska 
hatdrev. 
 
Moa Brydsten (S), för‐ och grundskolenämndens ordförande besvarar 
frågan 
 
Vi hade nämnd förra veckan och fick då information från förvaltningen om 

detta ärende. Vår utbildningsdirektör inledde då informationen med 

Skollagens portalparagraf. Jag tar tillfället i akt och kommer inleda detta 

svar på samma sätt. 

 

Skollagens portalparagraf beskriver de värden som skolan vilar på. 

Utbildningen ska utformas i överensstämmelse med grundläggande 

demokratiska värderingar och de mänskliga rättigheterna som 

människolivets okränkbarhet, individens frihet och integritet, alla 

människors lika värde, jämställdhet samt solidaritet mellan människor. 

Vi kommer i Umeå kommuns skolor fortsätta arbeta utifrån dessa värden.      

För barnens skull, så de får växa upp i frihet, solidaritet och demokrati. 

  

Det som inträffat är förjävligt. Barn ska inte behöva polisbevakning när de 

stolta framför sina uppträdanden av ljus och kärlek. 

 

Men nu har det inträffat och hatpredikanter som spridit hat och hot har 

drabbat en av våra skolor. 

 

Snabbt stöd sattes in när hoten kom. Rektor har haft tät dialog med 

förvaltningen, kommunens säkerhetssamordnare och med polisen. 

Polisanmälan är upprättad mot de hot som riktats mot skolan och rektorn. 

Det har tagits fram ett budskapsunderlag som också skickats till media och 

föräldrarna har fått information via Unikum. 

 

Vårdnadshavare på skolan har gett positiv återkoppling till personal på de 

arbete de gör och det förekommer inga negativa kommentarer. Internt står 

personalen enade och stöttar varandra i detta. 
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Vi kommer ta lärdom av det som inträffat och säkerställa stödet till skolan, 

men aldrig sluta stå upp för skolans värdegrund och det arbete som bedrivs 

på våra skolor för att leva upp till den. 

 

Luciafirandet har kunnat genomföras som planerat och det känns viktigt, 

för barnens skull och vår framtid!     
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§ 220 

 

Diarienr: KS000310/2011 

Utvecklingsstrategi för vatten och avlopp ‐ 

fastställelse 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att fastställa ”Utvecklingsstrategi för vatten av avlopp” med tillhörande 

VA‐policy samt att kommunfullmäktige därutöver fördelar följande 

uppdrag; 

 

att i enlighet med strategin ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en 

vattentjänstplan för antagande i kommunfullmäktige senast 2023‐12‐31.  

Utöver de uppdrag som fördelas nedan är den principiella inriktningen att 

ingen storskalig utbyggnad av de allmänna anläggningarna planeras 

utanför befintliga verksamhetsområden.  

 

att UMEVA ges i uppdrag att påbörja projektering av överföringsledningar 

för vatten och avlopp mellan Umeå och Hörnefors, förstärker kapaciteten 

i Ostnäs samt planerar för utbyggnad i Täfteå.  

 

att kommunstyrelsen ges i uppdrag att under 2023 ta fram en 

samhällsekonomisk analys och samordna arbetet med 

kommunikationsplan och VA‐översikt.  

 

att i enlighet med strategin ge miljö‐ och hälsoskyddsnämnden i uppdrag 

att under 2023 fastställa en plan för enskild avloppshantering samt en 

plan för miljöövervakning.  

 

att i enlighet med strategin ge tekniska nämnden i uppdrag att senast 

2024‐12‐31 revidera dagvattenprogrammet och samordna detta med av 

kommunfullmäktige beslutad vattentjänstplan. 
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att en ekonomisk konsekvensanalys gällande överföringsledningarna 

mellan Umeå och Hörnefors ska tas fram. Den ska belysa investeringens 

storlek, hur den påverkar kommunens VA‐taxa och presenteras för 

kommunfullmäktige för beslut om genomförande. 

 

att kommunstyrelsen får i uppdrag att utarbeta ett förslag till riktlinjer 

och rutiner för anslutning till kommunalt vatten och kommunalt avlopp i 

områden utanför befintliga verksamhetsområden. 

 

Reservation 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

Ärendebeskrivning 

Inledning  

Utvecklingsstrategin för vatten och avlopp är viktig för kommunens tillväxt 

och för en långsiktigt hållbar förvaltning av våra naturresurser. Strategin 

omfamnar helheten och anger de strategiska vägvalen i frågor som rör 

vatten och avlopp. Utvecklingsstrategin utgör en ”kappa” där delarna med 

utpekat ansvar utvecklas vidare i underliggande policys och planer. 

 

Bakgrund  

Kommunfullmäktige beslutade 2018 att ge Övergripande planering i 

uppdrag att avvakta med att ta fram beslut om verksamhetsområden enligt 

strategin. Strategin från 2016 angav en storskalig utbyggnad av 

verksamhetsområden i Täfteå, Sörmjöle, Norrmjöle, Kläppsjön, Ostnäs och 

Sand‐Tuvan under den första 10‐årsperioden (A‐områden). Därefter skulle 

på sikt utpekade B‐områden byggas ut och därefter på mycket lång sikt 

Cområdena. Avsikten att dessa utpekade områden skulle bli kommunala 

verksamhetsområden har föranlett att åtgärdsarbetet med enskilda avlopp 

fördröjts.  

 

Hållbar tillväxt mot 200 000 invånare  

Nuvarande situation med en ”pausad” utvecklingsstrategi är inte bra för 

miljö, tillväxt och förutsägbarheten för våra kommuninvånare. Idag råder 

osäkerhet kring om och när det eventuellt kommer bli kommunalt 

verksamhetsområde. För kommunen och de kommunala bolagen är 
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förutsägbarhet också viktig för planering, taxor, investeringar, 

reinvesteringar och att kunna förhålla sig till fördelade grunduppdrag från 

kommunfullmäktige.  

 

Lagen om allmänna vattentjänster (LAV)  

Under året har utredningen om vägar till hållbara vattentjänster, som 

lämnade sitt betänkande 2018, landat i förändringar i lagen om allmänna 

vattentjänster. Förändringarna träder ikraft 2023‐01‐01. Nyheter är bland 

annat att det införs ett krav på att det ska finnas en vattentjänstplan och 

att kommunerna får en möjlighet att under vissa förutsättningar överlåta 

till fastighetsägare att ordna egna avloppslösningar, även i samlad 

bebyggelse.  

 

Grunder  

LAV reglerar kommunens skyldighet att under vissa förutsättningar 

tillhandahålla vattentjänster. Utredningen ”Vägar till hållbara 

vattentjänster” som bland annat hade till uppgift att utreda 

rättstillämpningen anger att det i praxis, det vill säga hur domstolar tolkat 

LAV, i princip alltid finns ett behov av att skydda människors hälsa och 

miljön. Vidare har bedömningen avseende antalet fastigheter för att anses 

som samlad bebyggelse legat mellan 20–30 stycken. Under dessa 

förutsättningar har kommunen en skyldighet att tillhandahålla 

vattentjänster. Tillsynsmyndighet är Länsstyrelsen. Om en fastighetsägare 

vänder sig till Länsstyrelsen med önskemål om kommunal anslutning kan 

följden bli, om förutsättningarna ovan anses uppfyllda, ett föreläggande 

där Länsstyrelsen kräver att kommunen tillhandahåller vattentjänster. 

Kommunen har om detta sker en möjlighet att tillämpa särtaxa.  

 

Flexibilitet 

Förändringarna innebär att kommunernas bedömning av behovet av en 

allmän vattentjänst blir mer flexibel. En kommun ska vid bedömningen om 

det finns behov av en allmän vattentjänst ta särskild hänsyn till 

förutsättningarna att tillgodose behovet av vattenförsörjning och avlopp 

genom en enskild anläggning som kan godtas med hänsyn till skyddet för 

människors hälsa och miljön. Kraven är inte lika högt ställda på de enskilda 

anläggningarna, utan det räcker att dessa kan godtas med hänsyn till 

skyddet för människors hälsa och miljön. Denna bedömning gäller alla 
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vattentjänster och måste ta hänsyn till exempelvis statusen i 

vattenförekomster och dricksvattenkvaliteten i området. Kommunerna bör 

beakta det långsiktiga behovet. Dessa lägre krav gäller endast i 

bedömningen av huruvida ett kommunalt verksamhetsområde behövs eller 

inte. När ett beslut om ett nytt verksamhetsområde är beslutat är 

huvudregeln fortfarande att alla fastigheter inom detta område ska 

anslutas till den allmänna anläggningen.  

 

Vattentjänstplan  

Varje kommun ska ta fram en vattentjänstplan senast 2023‐12‐31. Den 

långsiktiga planeringen är viktig för god framförhållning, men är också 

viktig för att motivera utbyggnaden av vattentjänster i händelse av en 

rättslig prövning. Vattentjänstplanen ska beslutas av kommunfullmäktige 

och är inte bindande. Planens aktualitet ska prövas varje mandatperiod och 

innehålla kommunens långsiktiga bedömning av behovet av nya 

verksamhetsområden. Varje kommun ska bedöma över vilken tidsperiod 

en vattentjänstplan ska sträcka sig, men då planen ska innehålla en 

långsiktig planering skulle en lämplig tidsperiod kunna vara omkring tolv år 

enligt propositionen.  

 

Skyfall  

Vattentjänstplanen ska även innehålla kommunens bedömning av vilka 

åtgärder som behöver vidtas för att de allmänna va‐anläggningarna ska 

fungera vid en ökad belastning under skyfall. Det framhålls i propositionen 

att allmänna VA‐anläggningar är ett bredare begrepp än allmänna 

dagvattenanläggningar samt att skyfall direkt eller indirekt även kan ha 

påverkan på dricksvatten och spillvatten. Vidare konstateras att det finns 

bestämmelser som relaterar till skyfall i exempelvis 3 kap. 5 § PBL samt att 

en ökad mängd nederbörd och ökad förekomst av skyfall kan leda till 

problem som hanteras i olika lagstiftningar och kräver olika åtgärder. 

Kravet på en bedömning av hur VA‐anläggningarna påverkas av skyfall 

innebär inte att VA‐huvudmannen får ett ökat ansvar att öka kapaciteten 

på dagvattenanläggningarna. Det innebär snarare att kommunerna 

behöver se över vad som sker med VA‐anläggningen vid kraftig nederbörd. 

till översvämningszoner i stället för att leda allt till rörledningar. Detta 

behöver hanteras i samhällsplaneringen. I de områden som riskerar 
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översvämningsskador vid kraftig nederbörd behöver kommunen 

genomföra åtgärder för att leda bort vattnet ytledes 

 

Samråd och granskning  

En vattentjänstplan ska vara föremål för samråd och granskning. 

Kommunen ska ställa ut förslaget till vattentjänstplan för granskning under 

minst fyra veckor. Detta innebär att de som berörs av planen har möjlighet 

att få lämna synpunkter i ett tidigt skede. 

Beslutsunderlag 

Utvecklingsstrategi för vatten och avlopp, 2022‐11‐15  

Samrådsredogörelse, 2022‐11‐15 

Beredningsansvariga 

Rune Brandt, Pernilla Helmersson 

 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Mikael Berglund (S) – bifall till tjänsteskrivelsen med följande tillägg: ”En 

ekonomisk konsekvensanalys gällande överföringsledningarna mellan 

Umeå och Hörnefors ska tas fram. Den ska belysa investeringens storlek, 

hur den påverkar kommunens VA‐taxa och presenteras för 

kommunfullmäktige för beslut om genomförande.” 

 
Mattias Larsson (C) ‐ att VA‐strategin kompletteras på sidan fyra sist i 
stycket om Främja tillväxt: Vidare skall Umeåkommun/UMEVA se positivt 
på möjligheten till tillväxt i hela kommunen, detta genom att se positivt till 
att ansluta ytterligare abonnenter om de befinner sig på nära avstånd till 
befintliga VA‐områden. Sker enklast genom att VA‐området utökas.  
 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall mot avslag till tjänsteskrivelsens förslag. 

Planeringsutskottet bifaller det. 

Ordföranden ställer bifall mot avslag till Mikael Berglunds tilläggsyrkande. 

Planeringsutskottet bifaller det. 

Ordföranden ställer avslag mot bifall till Mattias Larssons yrkande. 

Planeringsutskottet avslår det. 
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Därmed bifaller planeringsutskottet tjänsteskrivelsens förslag med Mikael 

Berglunds tillägg. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Janet Ågren (S) – att kommunstyrelsen får i uppdrag att utarbeta ett 

förslag till riktlinjer och rutiner för anslutning till kommunalt vatten och 

kommunalt avlopp i områden utanför befintliga verksamhetsområden. 

 

Bore Sköld (V) – bifall till Janet Ågrens yrkande 

Nils Seye Larsen (MP) – bifall till Janet Ågrens yrkande 

Mattias Larsson (C) –att VA‐strategin kompletteras på sidan fyra sist i 
stycket om Främja tillväxt: UMEVA ska ta ansvar för grundläggande 
infrastruktur i hela kommunen vad gäller vatten och avlopp. Alla ska ha rätt 
att koppla upp sig till närliggande infrastruktur på affärsmässig grund. 
‐ bifall till Janet Ågrens yrkande 
 
Hans Lindberg (S) – avslag till Mattias Larsson yrkande 
 

Lars Forsgren (SD) ‐att samtliga hänvisningar till visionen om 200 00 

medborgare till 2050 ersätts med senaste befolkningsprognosen 

‐att ”Nyetablering av vatten och avloppsnät skall eftersträva en 

finansiering från de nya kunderna och taxor och avgifter skall systematiskt 

justeras för att uppnå målet av självfinansiering” läggs till under stycket En 

ekonomi i balans 

‐att ”med mer än 30 procent” stryks ur stycket Avlopp, Finansiering 

 

Maria Lindvall (L), Anders Ågren (M), Veronica Kerr (KD) och Lars Forsgren 

(SD) – bifall till Janet Ågrens och Mattias Larssons yrkanden 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordförande ställer bifall mot avslag till planeringsutskottets förslag. 

Kommunstyrelsen bifaller det. 

Ordföranden ställer bifall mot avslag till Janet Ågrens yrkande. 

Kommunstyrelsen bifaller det. 

Ordförande ställer avslag mot bifall till Mattias Larssons yrkande. 

Kommunstyrelsen avslår det. 
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Ordföranden ställer avslag mot bifall till Lars Forsgrens yrkande. 

Kommunstyrelsen avslår det. 

Därmed bifaller kommunstyrelsen planeringsutskottets förslag med Janet 

Ågrens tillägg. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Mikael Berglund, Jan Hägglund, Maria Lindvall, Lars 

Forsgren, Davis Kaza, Mattias Larsson, Anders Ågren, Ellen Ström, Maja 

Westling, Elmer Eriksson, Veronica Kerr, Anna‐Karin Sjölander, Per‐Erik 

Johansson och Nils Seye Larsen. 

 

Yrkanden 

Mikael Berglund (S), Maria Lindvall (L), Mattias Larsson (C), Anders Ågren 

(M), Ellen Ström (V), Maja Westling (C), Elmer Eriksson (M), Veronica Kerr 

(KD), Anna‐Karin Sjölander (C), Per‐Erik Johansson (S) och Nils Seye Larsen 

(MP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Jan Hägglund (AP) och Davis Kaza (AP) – Återremiss då vi anser att det 

saknas mål för det som kallas utvecklingsstrategi och även en väg att uppnå 

målen. Vi vill att utvecklingsstrategin återkommer med tydligt angivna mål 

samt tydligt angivna vägar till att uppnå målen. Detta kräver bland annat 

att kommunstyrelsen hinner ta fram den samhällsekonomiska analysen 

samt vattentjänstplanen. Om återremissen faller yrkar vi avslag.  

 

Lars Forsgren (SD) – att samtliga hänvisningar till visionen om 200 000 

medborgare till 2050 ersätts med senaste befolkningsprognosen 

‐att ”Nyetablering av vatten och avloppsnät skall eftersträva en 

finansiering från de nya kunderna och taxor och avgifter skall systematiskt 

justeras för att uppnå målet av självfinansiering” läggs till under stycket En 

ekonomi i balans 

‐att ”med mer än 30 procent” stryks ur stycket Avlopp, Finansiering 

 

Mattias Larsson (C), Maria Lindvall (L), Anders Ågren (M), Maja Westling 
(C), Elmer Eriksson (M), Veronica Kerr (KD), Anna‐Karin Sjölander (C) – att 
VA‐strategin kompletteras på sidan fyra sist i stycket om Främja tillväxt: 
UMEVA ska ta ansvar för grundläggande infrastruktur i hela kommunen 
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vad gäller vatten och avlopp. Alla ska ha rätt att koppla upp sig till 
närliggande infrastruktur på affärsmässig grund. 
 
Maja Westling (C), Anna‐Karin Sjölander (C) och Nils Seye Larsen (MP) – 
Redaktionell ändring av årtal på två ställen på sida 7 från 2022 till 2023. 
 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.  

 

Kommunstyrelsens förslag mot Sverigedemokraternas förslag mot 

Arbetarpartiets förslag till avslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

Avslag mot bifall till Mattias Larssons (C) tillägg. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige avslår tillägget. 

 

Kommunfullmäktige bifaller den redaktionella ändringen av årtalet 2022 till 

2023 på sida 7. 

 

Reservation 

Lars Forsgren, för Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till 

förmån för eget yrkande. 

Beslutet ska skickas till 
Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden  

Byggnadsnämnden  

Tekniska nämnden  

Umeå kommunföretag  

VAKIN 
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§ 221 

 

Diarienr: KS‐2022/00948 

Kreditlimiter, internbankspåslag samt borgensavgift 

för Umeå kommunkoncern 2023 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att för verksamhetsår 2023 bevilja en kreditlimit (inkl. extern 

ansvarsförbindelse) på totalt 14 843 100 000 SEK för Umeå 

kommunkoncern varav 3 650 000 000 SEK för Umeå kommun,  

11 092 800 000 SEK för bolag inom UKF‐koncernen samt 100 300 000 SEK 

för övriga av kommunen direktägda företag och organisationer, allt enligt 

bifogad bilaga 

 

att ingå borgen såsom för egen skuld för ansvarsförbindelser avseende de 

bolag och upp till de högsta belopp som anges i specifikation bilaga 1, 

jämte därpå löpande ränta och kostnader 

 

att styrelsen i Umeå Kommunföretag AB, och i brådskande fall 

verkställande direktören, får omdisponera UKF‐företagens limiter inom 

beslutad totallimit för UKF. Av kommunfullmäktige utsedd 

internbanksverksamhet får upplåna medel upp till ovan angivna 

maximala belopp 

 

att bolagens internbankspåslag och borgensavgift för 2023 ska uppgå till 

totalt 0,45% 

Ärendebeskrivning 

Umeå kommunkoncerns totala kreditlimit ökar med 290 000 000 SEK 

jämfört med förra året. Den främsta ökningen består i de pågående 

investeringar hos Bostaden.  
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I enlighet med ”Regel och riktlinjer för finansiell verksamhet” gäller att 

styrelsen för Umeå Kommunföretag AB ska besluta om att tillstyrka 

maximala kreditnivåer för vart och ett av de företag som ingår i UKF‐

koncernen. Kommunfullmäktige ska enligt samma regelverk slutligen 

besluta om en maximal kreditnivå för hela kommunkoncernen, dvs för UKF‐

företagen, kommunen själv och av kommunen direktägda företag och 

organisationer. I enlighet med dessa regler föreslås beviljande av 

koncernlimiter inklusive ansvarsförbindelser, enligt bifogad bilaga.  

Beslutsunderlag 

Bilaga 1: Kreditlimiter inkl. ansvarsförbindelser för Umeå kommunkoncern, 

2023. 

Umeå kommunföretag protokoll 2022‐11‐07 nr. 261, punkt 4:9. 

Limiter UKF:S styrelse 

Beredningsansvariga 

Olof Jansson och Anna‐Karin Nilsson 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs‐ och arbetsutskottet beslutar enligt t 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktige beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Umeå Kommunföretag AB    
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§ 222 

 

Diarienr: KS‐2022/01070 

Avsägelse: Ledamot i kommunfullmäktige Agneta 

Björk (AP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Agneta Björk (AP) begärt entledigande från uppdraget som 

ledamot i Umeå kommunfullmäktige. 

Ärendebeskrivning 

Agneta Björk (AP) har avsagt sig uppdraget som ledamot i Umeå 

kommunfullmäktige. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Agneta Björk 

Länsstyrelsen 

Lönesupport, Troman 
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§ 223 

 

Diarienr: KS‐2022/00785 

Entledigande: Lekmannarevisor Norrlandsoperan 

AB 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att entlediga Ewa Miller (M) från uppdraget som lekmannarevisor i 

Norrlandsoperan AB 

Ärendebeskrivning 

Vid sitt sammanträde 2022‐11‐28 utsåg kommunfullmäktige Ewa Miller (M) 

till lekmannarevisor för Norrlandsoperan. Enligt bolagsordning för 

Norrlandsoperan är det Region Västerbotten som utser lekmannarevisor: 

 

§ 8 Lekmannarevisor 

Regionfullmäktige i Västerbotten får utse en lekmannarevisor och en ersättare.  

______ 

Övriga delägare ska garanteras full insyn. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Ewa Miller 

Norrlandsoperan 

Lönesupport, Troman     
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§ 224 

 

Diarienr: KS‐2022/01068 

Representation i Samråd vård och omsorg för 

mandatperioden 2023‐2026 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till ledamöter i Samråd för vård och omsorg utse äldrenämndens 

ordförande Carin Nilsson (S) och individ‐ och familjenämndens vice 

ordförande Hanna Lundin Jernberg (L)  

 

att till ersättare i Samråd för vård och omsorg utse individ‐ och 

familjenämndens ordförande Andreas Lundgren (S) och äldrenämndens 

vice ordförande Veronica Kerr (KD). 

Ärendebeskrivning 

Samråd vård och omsorg är det politiska samverkansorganet mellan länets 

15 kommuner och Region Västerbotten för vård och omsorg. Umeå 

kommun har att utse två ledamöter. 

Valberedningens förslag 

Valberedningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att till ledamöter i 

Samråd för vård och omsorg utse äldrenämndens ordförande Carin Nilsson 

(S) och äldrenämndens vice ordförande Veronica Kerr (KD). 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Carin Nilsson och Veronica Kerr 

 

Yrkanden 

Carin Nilsson (S) – att till ledamot utse Carin Nilsson (S) och till ersättare 

utse Andreas Lundgren (S). 
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Veronica Kerr (KD) – att till ledamot utse Hanna Lundin Jernberg (L) och till 

ersättare utse Veronica Kerr (KD). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till Carin Nilssons (S) respektive Veronica Kerrs (KD) 

yrkanden. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller Carin 

Nilssons och Veronica Kerrs yrkanden – att till ledamöter utse 

äldrenämndens ordförande Carin Nilsson (S) och individ‐ och 

familjenämndens vice ordförande Hanna Lundin Jernberg (L) samt att till 

ersättare utse individ‐ och familjenämndens ordförande Andreas Lundgren 

(S) och äldrenämndens vice ordförande Veronica Kerr (KD). 

Beslutet ska skickas till 
Carin Nilsson 

Veronica Kerr 

Nils Enwald 

Britta Edström 

britta.edström@regionvasterbotten.se     
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§ 225 

 

Diarienr: KS‐2022/00127 

Anmälningsärenden 2022‐12‐19 
 

Nämndernas verksamhetsplaner för 2023  

Diarienummer: KS‐2022/00568 

 

Byggnadsnämnden Verksamhetsplan 2023 och bilagor 

Fritidsnämnden Verksamhetsplan 2023 och bilaga 

För‐ och grundskolenämnden Verksamhetsplan 2023 och bilaga 

Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden Verksamhetsplan 2023 och bilaga 

Individ‐ och familjenämnden Verksamhetsplan 2023 

IT‐nämnden Mål och budget 2023 

Kommunstyrelsen Verksamhetsplan 2023 och bilagor 

Kulturnämnden Verksamhetsplan 2023 

Miljö‐ och hälsoskyddsnämnden Verksamhetsplan 2023 

PA‐nämnden Verksamhetsplan 2023 

Personalnämnden Verksamhetsplan 2023 

Tekniska nämnden Verksamhetsplan 2023 

Umeåregionens brand‐ och räddningsnämnd Verksamhetsplan 2023 och bilagor 

Valnämnden Verksamhetsplan 2023 

Äldrenämnden Verksamhetsplan 2023 

Överförmyndarnämnden Budget 2023   

 

 

 


